



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດ ທີ 21 ເມສາ 2024 (04-21-2024)

## ການແບ່ງປັນພຣະຄຣິດ

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພວກເຮົາຕ້ອງເຊື່ອເຊີນຄົນອື່ນໆໃຫ້ມີສາຍສັມພັນກັບພຣະຄຣິດ.

**ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ຂ້າພະເຈົ້າຈື່ໄດ້ໃນເວລາທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຍິນຄັ້ງທຳອິດກ່ຽວກັບ COVID-19 ແລະຄິດວ່າມັນເປັນບັນຫາທີ່ໂດດດ່ຽວຢູ່ໃນບ່ອນທີ່ທ່າໄກຂອງໂລກ. ວັນທີ 31 ທັນວາ 2019, ຈີນໄດ້ລາຍງານ 27 ກໍລະນີຂອງ "ປອດອັກເສບຕິດເຊື້ອໄວຣັສນິວໂມເນັງ," ເຊິ່ງຕໍ່ມາໄດ້ຖືກລະບຸວ່າເປັນໄວຣັສໂຄໂຣນາສາຍພັນໃໝ່ທີ່ມີຊື່ວ່າ COVID-19. ບໍ່ດົນມັນໄດ້ແຜ່ລາມໄປປະເທດໄທ, ຫຼັງຈາກນັ້ນຍີ່ປຸ່ນ, ຫຼັງຈາກນັ້ນເກົາຫຼີໃຕ້. ມາຮອດວັນທີ 24 ມັງກອນ 2020, ໄວຣັສດັ່ງກ່າວໄດ້ມາຮອດເອີຣົບແລ້ວ. ມັນແຜ່ຂຍາຍຈົນກ່ວາມັນສຳຜັດກັບໂລກທັງໝົດ. ມາຮອດເດືອນທັນວາ 2022, ອຳນາດການປົກຄອງໃນ 227 ປະເທດແລະເຂດແຄວ້ນໄດ້ລາຍງານກໍລະນີຕ່າງໆ. ດຽວນີ້, ເກືອບທຸກຄົນທີ່ທ່ານລົມນຳກໍ່ມີ COVID ຫຼື ຮູ້ຈັກຄົນທີ່ມີ. ຂອບເຂດແລະຄວາມໄວຂອງການແຜ່ລະບາດໄວຣັສແມ່ນບໍ່ເຄີຍມີມາກ່ອນ. ເປັນຫຍັງ? ຢ່າງໜ້ອຍມີຜູ້ຄົນນຶ່ງໃນປະເທດຈີນໄດ້ເດີນທາງອອກນອກປະເທດໂດຍໄດ້ຮັບເອົາໄວຣັສທີ່ຕິດເຊື້ອໄວຣັສນີ້. ທຸກໆ ຄັ້ງທີ່, ເມື່ອຜູ້ຄົນຍ້າຍອອກໄປທົ່ວໂລກ, ພວກເຂົາເອົາໄວຣັສໄປກັບພວກເຂົາ. ໃນຂະນະທີ່ໂລກລະບາດເປັນການແຜ່ລະບາດໄວຂອງສາຍພັນທີ່ຮ້າຍແຮງທີ່ສຸດ, ມັນໃຫ້ພາບທີ່ເຫັນເຖິງແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າສຳລັບຂ່າວປະເສີດ. ຄົນຜູ້ນຶ່ງແບ່ງປັນກັບຄົນອື່ນ, ຜູ້ທີ່ແບ່ງປັນກັບຄົນອື່ນ, ຜູ້ນັ້ນກໍ່ແບ່ງປັນກັບຄົນອື່ນຕ່າງໆໄປ. ຂໍ້ຄວາມຂອງມື້ນີ້ເຕືອນພວກເຮົາວ່າຄຣິສຕະຈັກທີ່ແທ້ຈິງແມ່ນໂບດທີ່ແບ່ງປັນຂ່າວດີ.

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)**

### ສຶກສາພຣະຄຳພີ

#### 1. ມັດທາຍ 28:18-20.

18. ພຣະເຢຊູຈົ່ງສະເດັດມາໃກ້ແລ້ວຊົງກ່າວກັບເຂົາວ່າ, "ອຳນາດທັງໝົດໃນສະໄໝແລະທີ່ແຜ່ນດິນໂລກກໍ່ຕິຊົງມອບໃຫ້ແກ່ເຮົາແລ້ວ.

19. ເຫດສັນນັ້ນພວກທ່ານຈົ່ງໄປຈົ່ງເຮັດໃຫ້ຄົນທຸກຊາດເປັນລູກສິດໃຫ້ເຂົາຮັບບັບຕິສະມາໃນພຣະນາມແຫ່ງພຣະບິດາພຣະບຸດແລະພຣະວິນຍານບໍຣິສຸດ. 20. ສັ່ງສອນເຂົາໃຫ້ຖືຮັກສາສາລະພັດຊຶ່ງເຮົາໄດ້ສັ່ງພວກເຈົ້າໄວ້ແລ້ວນັ້ນນີ້ແຫຼະ, ເຮົາຢູ່ກັບທ່ານທັງຫຼາຍທຸກໆວັນຈົນໝົດກັບ".

ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຕີບໂຕຂຶ້ນຢູ່ໃນໂບດບ່ອນທີ່ການປະກາດຂ່າວປະເສີດເກີດຂຶ້ນໃນຄືນວັນອັງຄານເວລາ 7:30 ຢູ່ໃນເຂດທີ່ອ້ອມຮອບຕຶກໂບດ. ການໄປຢ້ຽມຢາມໃນຄືນວັນອັງຄານນີ້ໝາຍເຖິງສະມາຊິກຄຣິສຕະຈັກທີ່ຈິງໃຈຈະໄປຢ້ຽມຢາມແຂກຂອງໂບດແລະຜູ້ທີ່ຢາກຈະເຊື່ອ, ໂດຍມີຈຸດປະສົງເພື່ອແບ່ງປັນກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູສເມີ. ໃນຕອນທີ່ເປັນວັຍໝູ່ມ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຮຽນຈົບ C.W.T (ການຝຶກອົບຮົມການເປັນພະຍານຕໍ່ເນື່ອງ) ແລະ ໄດ້ຮຽນຮູ້ທີ່ຈະເຄາະປະຕູ-ຕໍ່-ປະຕູ ໂທຣຫາຄົນທີ່ບໍ່ຮູ້ຈັກກັນເພື່ອການນຳສເນີຂ່າວປະເສີດສັ້ນໆໃຫ້ຜູ້ທີ່ຈະເປີດປະຕູ ແລະ ຮັບຟັງ. ຫຼາຍໆປີຜ່ານໄປ, ສັງຄົມໄດ້ມີການປ່ຽນແປງ. (ບໍ່ມີຄົນຫຼາຍຄົນເປີດປະຕູໃຫ້ຄົນແປກໜ້າໃນທຸກມື້ນີ້.) ແລະດັ່ງນັ້ນຈິ່ງມີວິທີການຂອງຄຣິສຕະຈັກເພື່ອໄປຫາຄົນທີ່ຢູ່ໄກຈາກພຣະເຈົ້າ. ບໍ່ວ່າຈະເປັນແນວໃດກໍ່ຕາມ, ການແບ່ງປັນຄວາມເຊື່ອຂອງເຮົາບໍ່ຄວນເປັນພຽງແຕ່ສິ່ງທີ່ເຮົາເຮັດແຕ່ລະເທື່ອຕໍ່ອາທິດເທົ່ານັ້ນ. ຖ້ອຍຄຳຂອງພຣະເຢຊູຊີ້ບອກວ່າການປະກາດຂ່າວດີນັ້ນໝາຍເຖິງການລວມເຂົ້າກັບການເຄື່ອນໄຫວແລະການກະທຳປະຈຳວັນຂອງຜູ້ເຊື່ອ. ການອ່ານຈາກການແປພາສາອັງກິດຂອງຂໍ້ຄວາມນີ້, ມັນເບິ່ງຄືວ່າຄຳສັ່ງຕົ້ນຕໍແມ່ນ "ໄປ." ແຕ່ຄຳສັ່ງຕົ້ນຕໍແມ່ນ "ສ້າງສາວິກ." ມັນໝາຍເຖິງວ່າພວກສາວິກຈະອອກໄປ. ຊີວິດປະຈຳວັນຂອງ

ພວກເຂົາຈະພາພວກເຂົາໄປໃນທິດທາງທີ່ແຕກຕ່າງກັນ, ແລະພວກເຂົາຈະຍ້າຍອອກໄປຈາກເຢຊູຊາເລັມຍ້ອນການຂົ່ມເຫັງຢູ່ທີ່ນັ້ນ. ພຣະເຈົ້າມີຍຸດທະສາດໃນການປະຕິບັດຂ່າວດີແຫ່ງຄວາມລອດພົ້ນບາບໄປສູ່ທີ່ສຸດປາຍແຜ່ນດິນໂລກ, ມັນພຽງແຕ່ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ເຮົາສ້າງສາວິກຢູ່ບ່ອນໃດກໍຕາມທີ່ພຣະເຈົ້າຈັດວາງໃຫ້ເຮົາໃນເວລາທີ່ກຳນົດ. ການປ່ວງຂ່າວປະເສີດເນັ້ນໜັກເຖິງພາຣະກິດແລະການປະກາດຂ່າວປະເສີດເພາະວ່າພວກເຮົາເຊື່ອຂໍ້ຄວາມຢ່າງຈິງຈັງເຊັ່ນໃນ: ມັດທາຍ 28:18-20 ແລະກິຈການ 1:8. ຊາວຄຣິສະຕຽນເວົ້າສິ່ງຕ່າງໆເຊັ່ນ, "ຂ້ອຍຢາກຮູ້ວ່າແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າສໍາລັບຊີວິດຂອງຂ້ອຍໃນສະຖານະການນີ້." ບາງຄັ້ງພວກເຮົາສຸມໃສ່ສິ່ງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້, ໃນຂະນະທີ່ລະເລີຍສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ກຳນົດໄວ້ແລ້ວ. ພຣະເຢຊູຕ້ອງການໃຫ້ເຮົາສ້າງສາວິກ. ນັ້ນສາມາດເປັນຕາຍຳແຕ່ສັງເກດເຫັນວິທີທີ່ພຣະເຢຊູວາງຄໍາສັ່ງນີ້ໂດຍອີງໃສ່ສິດອຳນາດຂອງພຣະອົງແລະການປະກິດຕົວຂອງພຣະອົງກັບພວກເຮົາ.

ບໍ່ແມ່ນວ່າພຣະເຢຊູບໍ່ມີອຳນາດສົມບູນກ່ອນການປະກາດນີ້. ພຣະອົງໄດ້ມີ. ແຕ່ຈາກເວລານີ້ໄປ, ຂອບເຂດທີ່ພຣະອົງໄດ້ໃຊ້ສິດອຳນາດຂອງພຣະອົງຈະຂຍາຍອອກໄປຈົນເຖິງທີ່ສຸດປາຍແຜ່ນດິນໂລກ. ສິດອຳນາດຂອງພຣະອົງໃຫ້ພຣະເຢຊູມີສິດທີ່ຈະຄໍາສັ່ງພວກເຮົາ. ແລະມັນໝາຍຄວາມວ່າພຣະອົງມີການຄວບຄຸມຜົນໄດ້ຮັບ. ການ "ສ້າງສາວິກ" ໝາຍຄວາມວ່າແນວໃດ? ມັນກ່ຽວຂ້ອງກັບການແນະນຳຜູ້ຄົນໃຫ້ກັບພຣະຄຣິດແລະການສອນເຂົາເຈົ້າໃຫ້ຕິດຕາມພຣະອົງແລະ "ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງ" ພຣະອົງໄດ້ບັນຊາ. ໃຫ້ຄິດວ່າການສ້າງສາວິກຄືກັບຜູ້ຝຶກງານ, ຄົນທີ່ຮຽນຮູ້ຈາກຄົນອື່ນໂດຍການເບິ່ງ ແລະເຮັດໃນສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າເຮັດ. ການເປັນລູກສິດຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງຄືການສະແດງໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຫັນວິທີການດຳເນີນຊີວິດເພື່ອພຣະເຢຊູ. ໃນສະພາບການປ່ຽນແປງໃນປະຈຸບັນນີ້, ການແບ່ງປັນຄວາມເຊື່ອຂອງທ່ານບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງທາງດ້ານການເມືອງ. ຄຸນຄ່າວັດທະນະທັມຂອງພວກເຮົາໃຫ້ທຸກຄົນເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າຕ້ອງການແລະບໍ່ໃຫ້ຜູ້ໃດກະທຳການຜິດໂດຍການເວົ້າກ່ຽວກັບສາສນາ. ພຣະເຢຊູສອນເຮົາໃຫ້ "ອ່ອນສຸພາບເໝືອນນົກເຂົາ" (ມທ. 10:16) ໃນພວກຜູ້ທີ່ບໍ່ເຊື່ອ. ແຕ່ພຣະອົງຍັງໄດ້ສອນພວກເຮົາບໍ່ໃຫ້ຍຳນ, ຄຳເວົ້າສຸດທ້າຍຂອງພຣະອົງຢູ່ທີ່ນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າເປັນຫຍັງ "ເຮົາຢູ່ກັບທ່ານສເມີ" (ຕລອດເວລາ). ສາວິກສິບເອັດຄົນຈະຮຽນຮູ້ໃນໂງ່ນີ້ວ່າພຣະເຢຊູຈະຢູ່ກັບພວກເຮົາສເມີເພາະພຣະອົງຈະສົ່ງພຣະວິນຍານບໍລິສຸດມາສະຖິດຢູ່ກັບພວກເຮົາ. ເມື່ອເຮົາເຊື່ອຟັງ, ພຣະວິນຍານໄດ້ໃຫ້ຖ້ອຍຄຳທີ່ຈະກ່າວແລະຕັດສິນໃຈຂອງຜູ້ທີ່ໄດ້ຍິນ (ມທ. 10:19-20).

ການສ້າງສາວິກສາມາດໃຫ້ເປັນວິທີການດຳເນີນຊີວິດແບບຕໍ່ເນື່ອງໄດ້ແນວໃດ?

## 2. 2 ໂກຣິນໂທ 5:16-19.

16. ເຫດສັນນັ້ນ ແຕ່ນີ້ຕໍ່ໄປເຮົາຈະບໍ່ສັ່ງເກດຮູ້ຜູ້ໃດຕາມມາດຕະຖານຂອງມະນຸດ ເຖິງແມ່ນເມື່ອກ່ອນເຮົາໄດ້ສັ່ງເກດຮູ້ພຣະຄຣິດຕາມມາດຕະຖານຂອງມະນຸດກໍຕາມ ແຕ່ດຽວນີ້ເຮົາກໍບໍ່ສັ່ງເກດຮູ້ພຣະອົງຢ່າງນັ້ນອີກ. 17. ເຫດສັນນັ້ນຖ້າຜູ້ໃດຢູ່ໃນພຣະຄຣິດ ຜູ້ນັ້ນກໍເປັນຄົນທີ່ຖືກຊົງສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ແລ້ວ ຖານະເກົ່າເຫຼົ່ານັ້ນກໍລ່ວງໄປແລ້ວ ເບິ່ງແມ່, ກາຍເປັນສິ່ງໃໝ່ທັງນັ້ນ. 18. ສິ່ງທັງປວງນີ້ເກີດມາຈາກພຣະເຈົ້າ ຜູ້ຊົງໂຜດໃຫ້ເຮົາຄົນດີກັບພຣະອົງທາງພຣະຄຣິດ ແລະຊົງປະທານໃຫ້ເຮົາມີໜ້າທີ່ປະຕິບັດໃນການຄົນດີນັ້ນ. 19. ຄືພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງສະຖິດຢູ່ໃນອົງພຣະຄຣິດ ໄດ້ຊົງກະທຳໃຫ້ມະນຸດຄົນດີກັນກັບພຣະອົງ ບໍ່ໄດ້ຊົງຖືໂທດໃນການຜິດປາບຂອງເຂົາ ແລະຊົງມອບຂ່າວເຮືອງການທີ່ພຣະອົງໃຫ້ຄົນດີກັນນັ້ນໄວ້ກັບເຮົາ.

ຄຳເຫັນໃນແງ່ບວກທາງອອນໂລນ໌ເຮັດໃຫ້ຜູ້ຊື່ຊື່ບາງສິ່ງບາງຢ່າງຫຼາຍກວ່າສິ່ງຈູງໃຈອື່ນໆ, ເຊັ່ນ: ຫຼຸດລາຄາ, ຄູບປ້ອນ, ການສົ່ງຟຣີ, ຫຼືໂຄງການຄວາມສັດຊື່ແລະລາງວັນ. ມັນເໝາະສົມດີ. ດ້ວຍການເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍໃນການຊື່ເຄື່ອງອອນໂລນ໌ໃນຊຸມປີທີ່ຜ່ານມາ, ຜູ້ບໍລິໂພກບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໄປເບິ່ງ, ຈັບຕ້ອງ, ດົມກິນ, ຫຼືລອງຜົນຜລິດກ່ອນທີ່ຈະຊື້. ຜູ້ຂາຍອ້າງສເມີວ່າເກີບແຕະຂອງເຂົາເຈົ້າແມ່ນມີມວນອ່ອນທີ່ສຸດຫຼືນ້ຳຫອມທີ່ມີກິນຫອມດີທີ່ສຸດ. ແນ່ນອນ, ພວກເຮົາເວົ້າວ່າປື້ມຂອງພວກເຮົາ, ໝອນ, ຫຼືຢາກູແຂ້ວຈະຊ່ວຍປ່ຽນຊີວິດຂອງເຈົ້າ. ແຕ່ວ່າໂດຍການກະທຳຂອງພວກເຮົາ, ຜູ້ບໍລິໂພກກຳລັງເວົ້າວ່າ, "ຂ້ອຍຢາກໄດ້ຍິນຈາກຜູ້ບໍລິໂພກອື່ນໆທີ່ໄດ້ລອງໃຊ້ຜົນຜລິດນີ້ດ້ວຍຕົວພວກເຮົາເອງ. ບອກຂ້ອຍແດ່ວ່າມັນເຮັດຫຍັງໃຫ້ກັບເຈົ້າ. ຊີວິດຂອງເຈົ້າດີຂຶ້ນຍ້ອນເຈົ້າໄດ້ຊື້ຜົນຜລິດນີ້ບໍ? ຂໍໃຫ້ຂ້ອຍອ່ານຄຳເຫັນກ່ອນ." ໃນຖານະເປັນຜູ້ຕິດຕາມຂອງພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາຈະໄດ້ຮັບການທົບທວນຄືນຂອງຄວາມເມດຕາແລະພຣະຄຸນ

ຂອງພຣະອົງ. ໂດຍຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາກັບພຣະອົງ, ພວກເຮົາມີສິດແລະຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ຈະສະແດງຄວາມຄິດເຫັນກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດສໍາລັບພວກເຮົາ. ແຕ່ລະຄົນພວກເຮົາມີ "ກ່ອນ" ພຣະເຢຊູແລະ "ຫຼັງຈາກ" ພຣະເຢຊູ. ນີ້ເປັນກ່ອນແລະຫຼັງຈາກທີ່ໂປໂລໄດ້ອະທິບາຍໃນ 2 ໂກຣິນໂທ 5:16-19, ບ່ອນທີ່ລາວໄດ້ອະທິບາຍພາຣະກິດຂອງຕົນທີ່ຈະປະກາດວິທີທີ່ພຣະຄຣິດໄດ້ປ່ຽນແປງລາວ. ໂປໂລຂຽນ 2 ໂກຣິນໂທ ສ່ວນໃຫຍ່ເພື່ອປົກປ້ອງຊື່ສຽງຂອງລາວ. ສາວິກປອມໃນເມືອງໂກຣິນໂທ (11:13-15) ໄດ້ໂຈມຕີການຮັບໃຊ້ຂອງໂປໂລ. ລາວໄດ້ໄປຢັ້ງມຢາມໂບດເມືອງໂກຣິນໂທ ແລະໄດ້ຕິດຕາມດ້ວຍຈິດໝາຍທີ່ຫ້າມຊາວໂກຣິນໂທຢ່າງຮຸນແຮງ (2:3-4,9). ຜູ້ເຊື່ອສ່ວນຫຼາຍຢູ່ທີ່ນັ້ນກັບໃຈ, ຍອມຮັບອໍານາດຂອງໂປໂລ (7:5-7). ແຕ່ບາງຄົນກໍບໍ່ປ່ຽນໃຈ. ດ້ວຍ 2 ໂກຣິນໂທນີ້, ໂປໂລໄດ້ເປີດເຜີຍກັບຄືນທີ່ບໍ່ເຊື່ອແລະຊຸກຍູ້ຜູ້ກັບໃຈດ້ວຍການປ້ອງກັນງານຮັບໃຊ້ຂອງລາວ. ຈົດໝາຍດັ່ງກ່າວແມ່ນໄດ້ລົງນາມຂອງໂປໂລແລະຕີໂມທຽວ (1:1), ແລະໂປໂລໄດ້ໃຊ້ຄໍາສັ່ນນາມຈໍານວນຫຼາຍ (ພວກເຮົາ). ລາວໄດ້ອະທິບາຍວ່າເຂົາເຈົ້າຈະບໍ່ສັ່ງເກດຄົນໃນທັສນະຂອງໂລກອີກຕໍ່ໄປ. ປໂຍກນັ້ນສາມາດແປໄດ້ວ່າ, "ອີງຕາມເນື້ອຫັງ." ໃນຄັ້ງນີ້, ໂປໂລໄດ້ສັ່ງເກດເບິ່ງພຣະເຢຊູແບບນີ້ຄືກັນ. ການເບິ່ງພຣະເຢຊູຢ່າງເຜີນໆເຮັດໃຫ້ໂປໂລ (ໂປໂລ) ປະຕິເສດພຣະອົງແລະຂົ່ມເຫັງຜູ້ຕິດຕາມພຣະເຢຊູ. ແຕ່ວ່າເມື່ອໂປໂລໄດ້ພົບພຣະເຢຊູຢູ່ໃນທາງໄປເມືອງດາມາເຊ, ລາວໄດ້ຖືກປ່ຽນແປງ. ຕອນນີ້ລາວຮູ້ຈັກພຣະເຢຊູຫຼາຍກວ່າຄົນທັມມະດາ. ແລະແທນທີ່ຈະເບິ່ງຄົນອື່ນເປັນຄົນຍິວກັບຄົນຕ່າງຊາດ, ລາວເຫັນເຂົາເຈົ້າເປັນຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນພຣະຄຣິດແລະຜູ້ທີ່ບໍ່ມີພຣະຄຣິດ. ການປ່ຽນແປງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດໃນຊີວິດຂອງໂປໂລສໍາເລັດເປັນຈິງ, ຕອນນີ້ລາວເບິ່ງຕົວເອງວ່າເປັນຜູ້ທີ່ຖືກສ້າງຂຶ້ນໃໝ່. ຄາບຄົນເກົ່າໄດ້ລ່ວງກາຍໄປແລ້ວ; ທຸກຢ່າງເປັນສິ່ງໃໝ່ທັງນັ້ນ, ໂປໂລໄດ້ອະທິບາຍເຖິງການປ່ຽນແປງນີ້ໃນຈົດໝາຍຂອງລາວເຖິງຊາວພິລິບປອຍ ເມື່ອລາວພັນລະນາເຖິງຊີວິດໃນອະດີດຂອງລາວໃນຖານະທີ່ເປັນພວກຟາລິຊາຍຜູ້ມີຊື່ສຽງທີ່ໄດ້ຂົ່ມເຫັງຄຣິສຕະຈັກຢ່າງຈິງຈັງ, ທັສນະຂອງໂປໂລຕໍ່ໂລກໄດ້ປ່ຽນແປງ. ຄວາມມັກ ແລະ ຄວາມສໍາຄັນຂອງລາວໄດ້ປ່ຽນແປງ. ຄໍາເວົ້າ, ການກະທໍາ, ແລະທັສນະຄະຕິຂອງລາວໄດ້ປ່ຽນໄປໝົດ. ທ່ານສາມາດຊອກຫາເຣື່ອງກ່ອນ ແລະຫຼັງຂອງໂປໂລໄດ້ຢ່າງລະອຽດຢູ່ໃນກິຈການ 9 ແລະ ກິຈການ 22. ມັນເປັນເຣື່ອງທີ່ໜ້າຕື່ນຕາຕື່ນໃຈ, ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມສະຫວ່າງອັນເຈັດຈ້າແລະນິມິດໝາຍຂອງພຣະຄຣິດທີ່ພົ້ນຄືນຊີວິດ. ບໍ່ແມ່ນເຣື່ອງຂອງທຸກຄົນເປັນແບບນັ້ນ. ແຕ່ຜູ້ຕິດຕາມພຣະເຢຊູທຸກຄົນມີເຣື່ອງເລົ່າວ່າ: (1)ຊີວິດຂອງຂ້ອຍກ່ອນທີ່ຈະພົບກັບພຣະເຢຊູ. (2) ຂ້ອຍມາຮູ້ຈັກພຣະເຢຊູໄດ້ແນວໃດ. (3)ຊີວິດຂອງຂ້ອຍນັບຕັ້ງແຕ່ຂ້ອຍໄດ້ພົບກັບພຣະເຢຊູ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ໃຫ້ການຄືນດີແກ່ຜູ້ທີ່ຫຼົງເສັ້ງໄປກັບທາງພຣະອົງໂດຍທາງພຣະບຸດຂອງພຣະອົງ. ແລະເພື່ອການຄືນດີ, ພຣະອົງໄດ້ມອບໝາຍການຮັບໃຊ້ໃຫ້ບອກຄົນອື່ນວ່າເຂົາເຈົ້າຈະລອດໄດ້ແນວໃດ. ໃນພື້ນຖານທີ່ສຸດ, ການຮັບໃຊ້ນີ້ກໍພຽງແຕ່ບອກເຣື່ອງຂອງພວກເຮົາ... ການຂຽນການທົບທວນຄືນຂອງພວກເຮົາ.

ທ່ານຈະພັນລະນາແນວໃດກ່ຽວກັບການຄືນດີກັບພຣະເຈົ້າທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮັບ?

**3. 2 ໂກຣິນໂທ 5:20-21.**

20. ເຫດສັນນັ້ນເຮົາຈຶ່ງເປັນທູດຂອງພຣະຄຣິດ ໂດຍທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງຂໍຮ້ອງເຈົ້າທັງຫຼາຍທາງເຮົາ ເຮົາຈຶ່ງຂໍຮ້ອງພວກເຈົ້າໃນນາມຂອງພຣະຄຣິດວ່າ “ຈົ່ງຍອມໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊົງກະທໍາໃຫ້ເຈົ້າຄືນດີກັນກັບພຣະອົງເຖິນ” 21. ເພາະວ່າພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກະທໍາໃຫ້ພຣະຄຣິດ ຜູ້ຊົງບໍ່ມີຄວາມຜິດບາບນັ້ນ ໄດ້ເຂົ້າສ່ວນກັບຄວາມຜິດບາບຂອງເຮົາ ເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ສ່ວນໃນຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະເຈົ້າໂດຍທາງພຣະອົງ.

ເມື່ອໂປໂລບອກພວກທີ່ເຊື່ອຊາວເມືອງໂກຣິນໂທວ່າເຂົາເຈົ້າເປັນ “ທູດຂອງພຣະຄຣິດ,” ລາວໄດ້ອ້າງເຖິງບົດບາດທີ່ຄຸ້ນເຄີຍ. ໃນທົ່ວພຣະຄັມພີ, ທູດແມ່ນຕົວແທນຈາກອາຊວົງນຶ່ງໄປປະຈໍາຢູ່ອາຊວົງອື່ນອີກ. ໃນສມັຍຂອງໂປໂລ, ອານາຈັກໂຣມັນມີທົ່ວເມືອງຂຶ້ນຢູ່ສອງປະເພດຄື-ສະມາຊິກຣັຖບານແລະຈັກກະພັດ. ທົ່ວເມືອງສະມາຊິກຣັຖບານແມ່ນມີຄວາມສົງບຸກແລະເປັນມິດກັບກຸງໂຣມ. ມີການຢູ່ໃຕ້ການປົກຄອງຂອງຊາວໂຣມັນ, ທົ່ວເມືອງເຫຼົ່ານີ້ຖືກປົກຄອງໂດຍສະພາສູງ. ແຕ່ວ່າທົ່ວເມືອງຂອງຈັກກະພັດມີຄວາມເປັນສັດຕູກັນແລະມີຄວາມໝັ້ນຄົງໜ້ອຍກວ່າ. ຈັກກະພັດເອງໄດ້ຄວບຄຸມບັນດາແຂວງເຫຼົ່ານີ້. ເພິ່ນໄດ້ຮັກສາຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍຢູ່ທີ່ນັ້ນ

ໂດຍການສົ່ງເອກອັດຣາຊທູດໄປປົກຄອງແລະຮັກສາຄວາມສງົບ. ຊີເຣັງ, ລວມທັງແຂວງຢູດາຍ, ໄດ້ເປັນແຂວງຈັກກະພັດ. ເມື່ອໂປໂລບອກຜູ້ທີ່ເຊື່ອ, "ພວກເຮົາເປັນທູດສໍາລັບພຣະຄຣິດ," ໂດຍເນື້ອແທ້ແລ້ວ, ລາວກໍາລັງເວົ້າວ່າ, "ເຈົ້າໄດ້ຖືກສົ່ງໄປໃຫ້ເປັນຕົວແທນຂອງພຣະຄຣິດໃຫ້ກັບຜູ້ທີ່ເປັນສັດຕູຕໍ່ພຣະອົງ, ໜ້າທີ່ຂອງເຈົ້າແມ່ນເພື່ອນໍາພວກເຂົາໃຫ້ມີສັນຕິສຸກກັບພຣະເຈົ້າ." ການເປັນທູດຂອງພຣະຄຣິດບໍ່ແມ່ນພຽງແຕ່ການເວົ້າຂອງພວກເຮົາສໍາລັບພຣະອົງ; ມັນເປັນເລື່ອງທີ່ພຣະເຈົ້າກ່າວຜ່ານພວກເຮົາ, ການອ້ອນວອນກັບຜູ້ຄົນໃຫ້ກັບໃຈ ແລະໄວ້ວາງໃຈໃນພຣະອົງເພື່ອຄວາມລອດພົ້ນ.

**ຄຸນສົມບັດຂອງທູດທີ່ດີມີຫຍັງແດ່?**

ການຮັບໃຊ້ເປັນທູດຂອງພຣະຄຣິດບໍ່ແມ່ນຄວາມຮັບຜິດຊອບແບບທັມມະດາ. ມີລັກດອນແມ່ນຢູ່ໃນຄວາມສ່ຽງ. ດ້ວຍເຫດນີ້ໂປໂລຈຶ່ງຮຽກຮ້ອງຕໍ່ຜູ້ຄົນວ່າ: "ຈົ່ງຄົນດີກັບພຣະເຈົ້າ." ຖ້າຂ້າພະເຈົ້າຫຼີກລ້ຽງຄວາມຮັບຜິດຊອບຢູ່ບ່ອນເຮັດວຽກ, ຄົນຈະບໍ່ໄດ້ຮັບຄວາມສະດວກ; ຂ້າພະເຈົ້າອາດຈະຖືກໄລ່ອອກ. ແຕ່ບໍ່ມີໃຜຈະເສັງຊີວິດ. ບົດບາດຂອງຂ້າພະເຈົ້າຢູ່ໃນຫ້ອງການແມ່ນບໍ່ໄດ້ສໍາຄັນ. ແຕ່ຖ້າວ່າຂ້າພະເຈົ້າເຂົາຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ໃນຖານະເປັນທູດຂອງພຣະຄຣິດ, ຜົນທີ່ຕາມມາກໍມີນ້ຳໜັກຫຼາຍ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້ຂ້າພະເຈົ້າໃນການບອກຄົນອື່ນໆກ່ຽວກັບການຕາຍຂອງພຣະເຢຊູສໍາລັບພວກເຂົາ. ໂປໂລໄດ້ອະທິບາຍວ່າການຄົນດີກັນເປັນໄປໄດ້ໃນຂໍ້ສຸດທ້າຍ. ພວກເຮົາຕ້ອງການການຄົນດີກັບພຣະເຈົ້າໃນຕອນທໍາອິດເພາະວ່າພວກເຮົາພົບເຫັນຕົວເອງຢູ່ໃນສະພາບກົນບໍ່ເຂົ້າຄາຍບໍ່ອອກ. ບາບຂອງພວກເຮົາເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຕາຍຝ່າຍວິນຍານ, ການແຍກອອກຈາກພຣະເຈົ້າ (ໂຣມ 6:23a). ບໍ່ມີຫຍັງທີ່ພວກເຮົາສາມາດເຮັດໄດ້ເພື່ອຈ່າຍໜີ້ສິນທີ່ພວກເຮົາເປັນໜີ້ຕໍ່ການລະເມີດກົດບັນຍັດຂອງພຣະອົງ. ແທ້ຈິງແລ້ວ, ບໍ່ມີໃຜມີຄຸນສົມບັດທີ່ຈະຊໍາລະໜີ້ສິນນັ້ນຍົກເວັ້ນແຕ່ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ບໍ່ມີບາບ. ພຣະເຢຊູໄດ້ແລກປ່ຽນຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະອົງສໍາລັບບາບຂອງພວກເຮົາ, ພຣະອົງໄດ້ທົນທຸກແລະເສັງຊີວິດເພື່ອຈ່າຍຄ່າລົງໂທດທີ່ພວກເຮົາສົມຄວນໄດ້ຮັບ. ດັ່ງນັ້ນ, ຜູ້ທີ່ວາງໃຈໃນພຣະອົງສໍາລັບຄວາມລອດໄດ້ຮັບຄວາມຊອບທັມຂອງພຣະເຢຊູແລະເຮັດໃຫ້ບາບຂອງພວກເຮົາຖືກລົບລ້າງຍ້ອນໜີ້ສິນທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຈ່າຍ. ການຍົກເລີກບາບຂອງພວກເຮົາອະນຸຍາດໃຫ້ພວກເຮົາຄົນດີກັບພຣະເຈົ້າບໍ່ຮີສຸດ. ການເສັງຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູອະນຸຍາດໃຫ້ພວກເຮົາ, ສັດຕູຂອງພຣະອົງ, ເພື່ອກາຍເປັນເພື່ອນກັບພຣະເຈົ້າ(ໂຣມ 5:10). ການໃຫ້ອະພິຍບາບແລະສັນຕິສຸກກັບພຣະເຈົ້າເປັນໄປໄດ້. ນັ້ນເປັນຂ່າວດີທີ່ເຮົາຈະແບ່ງປັນໃນຖານະເປັນທູດຂອງພຣະຄຣິດ.

**ມີອຸປະສັກອັນໃດແດ່ໃນການເປັນທູດທີ່ດີຂອງພຣະຄຣິດ?**

**ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ**

- ພວກເຮົາຕ້ອງເຊື່ອເຊີນຄົນອື່ນໆໃຫ້ມີສາຍສັມພັນກັບພຣະຄຣິດ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ໄປນີ້.
- ສຶກສາ.** ອ່ານປຶ້ມກ່ຽວກັບວິທີການແບ່ງປັນຄວາມເຊື່ອຂອງທ່ານ, ປະຕິບັດຕາມຄໍາແນະນໍາອັນນຶ່ງຈາກປຶ້ມນັ້ນ.
- ແບ່ງປັນ.** ຊຽນຄໍາພາຍານຂອງທ່ານ (ກ່ອນທີ່ໄດ້ພົບພຣະເຢຊູ; ໄດ້ພົບພຣະເຢຊູແນວໃດ; ນັບຕັ້ງແຕ່ໄດ້ພົບພຣະເຢຊູມາ). ແບ່ງປັນມັນກັບຄົນທີ່ທ່ານບໍ່ເຄີຍບອກ.
- ສນັບສນູນ.** ອາສາສມັກເປັນຄູສອນຄຣິສະຕຽນຄົນໃໝ່. ພົບກັບຄົນນັ້ນເປັນປະຈໍາເພື່ອອະທິຖານ, ສຶກສາຄັ້ມພີ ແລະຕອບຄໍາຖາມ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA